
1

COEVORDENCOEVORDEN

ChristenChristen
DemocratischDemocratisch
AppelAppel

Port Betaald
Business Post

Contactblad

Twee en twintigste jaargang nr. 3
December 2019
26e jaargang nr. 1
april 2023

ChristenChristen
DemocratischDemocratisch
AppelAppel

COEVORDENCOEVORDEN



 2 

BESTUUR CDA afdeling Coevorden 
 
Voorzitter a.i:  R. Wilting 
 Dalerstraat 34,7843 PE Erm 
 Telefoon 0591-361396 
 E-mail: wiltingstee@hotmail.com 
 
Vice-voorzitter: H.J.M. Morskieft 
 Hoofdstraat 126, 7755NN Dalerveen 
 Telefoon 0524-291542 
 E-mail: info@deknoef.nl 
 
Secretaris: M.D. Kiers-Bouwes 
                          Oude steeg 4-6, 7863 PG Gees 
                          Telefoon 0524 -581618 
                          E-mail: t.kiers@hollandmediair.nl 
 
Penningmeester G.. Weitkamp 
                          De Hullen 9, 7846 TB Noord-Sleen 
                          Telefoon 06 2904 7921 
                           E-mail: gerard@weitkampvof.nl  
   
Adviseur:  G.J. Zuur 
 Tramakker 20, 7861 AW  Oosterhesselen 
 Telefoon 0524-582071 
 E mail: gzuur@drentsparlement.nl 
 
  



 3 

In dit blad: 
 
Van de Vice-Voorzitter  Door Helma Morskieft 
Bij deze uitgave Door de redactie 
Van de bestuurstafel Door Tineke Kiers 
Je stem doet er toe! Door Henk Jumelet 
Terugblik op de Provinciale Staten 
verkiezingen 

Door Gertjan Zuur 

Terugblik op de Waterschap-
verkiezingen 

Door Ruud Wilting 

Een kijkje in de keuken van het  
campagneteam 

Door Hanneke ter Veld 

De provincie en het waterschap:  
belangrijke partners voor gemeenten 
 

Door wethouder 
Jeroen Huizing 

Samen Lokaal voor het platteland 
 

Door Fractievoorzitter  
Sandra Katerberg. 

Afvalwaterinjectie NAM Door Eddy Heeling 
Samen Lokaal voor het toerisme Door Jacqueline Streutker 
Mijn lessen uit de verkiezingen 
 

Door Jaap van der Linden 

Openbrief aan Robert Kleine Door Jaap van der Linden 
Verslag van Algemene  
Ledenvergadering van het CDA  
Coevorden 

Door Tineke Kiers 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 4 

 
Van de Vice-Voorzitter  
Door Helma Morskieft 

 
 
In ons laatste nummer sloot onze voorzitter Ruud Wilting af met de 
mededelingen dat in maart 2023 er provinciale Statenverkiezingen en 
waterschapsverkiezingen zijn en dat wij als CDA’ers nog veel werk te 
verzetten hebben zodat de burger weer vertrouwen krijgt in de politiek 
en in het CDA. Hij gaf toen aan dat we een spannende tijd tegemoet 
zouden gaan.  
 
Bijna profetische woorden van Ruud. Inmiddels zijn de verkiezingen 
achter de rug waarbij BBB door het hele land als grote winnaar uit de 
bus is gekomen. Het politieke landschap is hiermee totaal op de kop 
gezet. In alle provincies wordt er nu volop gesproken met verkenners 
en ook in Drenthe gebeurt hier van alles.  
 
Het CDA (met ook “onze” Gertjan Zuur) heeft twee zetels verloren en is 
uiteindelijk gezakt van vijf naar drie zetels. Helaas betekent dit voor 
Gertjan dat hij niet weer terugkeert in de Provinciale Staten. Bij zijn 
afscheid werd hij koninklijk onderscheiden en Jetta Klijnsma,  
de Commissaris van de Koning, sprak warme en lovende woorden over 
hem. ''Als er serieuze cijfers voorbijkwamen, keken de Statenleden, 
ongeacht hun fractie, eerst naar jou. Als Gertjan er naar gekeken had, 
was dat al een hele geruststelling. En als College van Gedeputeerde 
Staten ervaren we jou als de luis in de pels, dank daarvoor.” Wij sluiten 
ons aan bij de mooie woorden van mevrouw Klijnsma en we danken 
Gertjan ook voor alles wat hij namens het CDA voor de provincie 
Drenthe en de gemeente Coevorden heeft gedaan en betekend.  
 
Of het CDA nog weer in het college komt is bij het schrijven van dit 
stukje nog niet bekend. Onder aanvoering van Henk Jumelet is er  
fanatiek en enthousiast campagne gevoerd. Het CDA was op straat,  
in de (sociale) media goed zichtbaar en er werd twee zaterdagen op 
ludieke wijze in een oldtimer bus campagne gevoerd door heel Drenthe 
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waarbij ook Coevorden werd aangedaan. Aan de inzet van het 
campagneteam zal het zeker niet gelegen hebben.  
 
Ook bij de waterschapsverkiezingen heeft het CDA zetels moeten 
inleveren. Na een uitgebreide (en langdurige) telling bleek het CDA 
drie zetels te hebben bemachtigd. Het grootste gebied van het  
waterschap ligt in Overijssel. Dit maakt dat het niet vanzelfsprekend is 
dat er een Drent in het bestuur komt. We zijn dan ook heel verheugd 
dat het Ruud Wilting is gelukt. Na het vertrek van Freek Ensink uit 
Schoonebeek is het van groot belang dat Zuidoost Drenthe  
vertegenwoordigd is. We wensen Ruud dan ook heel veel succes toe.  
 
De uitslag van de Provinciale Staten heeft ook landelijk heel wat  
teweeg gebracht. De verhoudingen in de Eerste Kamer zullen vanaf 
eind mei totaal anders worden. Op 30 mei mogen de leden van de 
twaalf Provinciale Staten hun stem uitbrengen voor de Eerste Kamer. 
Daarbij zullen de coalitiepartijen in de Eerste Kamer hun toch al krappe 
meerderheid verliezen. Dit zal zeker van invloed zijn op het 
regeringsbeleid.  
 
Ook de coalitie is al met elkaar in gesprek geweest over de te volgen 
koers na deze verkiezingsuitslag. De uitslag die op zijn zachtst gezegd 
een afstraffing is voor het huidige beleid en de coalitie. Wat het nog 
gaat worden moeten we met elkaar maar afwachten. Feit is wel dat 
 er nog grote vraagstukken zijn waar het kabinet serieus mee aan de  
slag moet. Denken we onder andere aan het stikstofverhaal,  
de aardbevingsschade in Groningen, het afhandelen van de 
toeslagenaffaire en de woningbouw. Belangrijke zaken die aandacht  
en actie behoeven.  
 
Dus waar Ruud in het vorige blad sprak over spannende tijden kan ik 
die zin bijna kopiëren. Dat ga ik niet doen maar ik ga wel een paar  
zinnen citeren uit een nummer van een Nederlands rapper. Hij heet 
Snelle en ik kan me zo voorstellen dat niet iedere lezer van dit blad 
weet wie deze man is. Hij stond onlangs in de hitlijsten met zijn 
nummer “vijf voor twaalf”. En onderstaande tekst vind ik helemaal 
van toepassing op de huidige coalitie.  
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“Het kan de beste overkomen 
Al ben ik misschien net te vaak 
Door 't oog van de naald gekropen 
En hoe vind je het zelf nou gaan gast 
Want je blijft maar zeggen, echt ik ben er bijna 
Het is weer kantje boord, dus gas erop 
Want de tijd tikt door” * 
 
Zoals de tekst aangeeft, gas erop want de tijd tikt door!! 
 
Helma Morskieft 
Vicevoorzitter  
 
 
Bij deze uitgave: 
 
Voor u ligt de nieuwe uitgave van het contactblad  
CDA-Coevorden. Het thema van deze uitgave is: Provincie. In deze 
editie kijken we terug op de Provinciale Staten verkiezingen, maar  
we willen ook dieper ingaan op de relatie van de gemeenteraad met  
de provincie. Hoe zijn we met elkaar verbonden en welk invloed  
hebben we op elkaar. Daarnaast vindt u verder het verslag van de  
algemene ledenvergadering van de afgelopen periode. 

 
De redactie. 
 
Redactie ledencontactblad 
Hanneke ter Veld   
Anssenstraat 22    
7841 EB Sleen 
Telefoon 0591-367795 
E-mail: hjterveld@hotmail.com 

Helma Morskieft   
Hoofdstraat 126    
7755 NN Dalerveen 
Telefoon 0524-291542 
E-mail: info@deknoef.nl 
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Van de Bestuurstafel  
Door Tineke Kiers 
 
Op het moment dat ik dit stukje schrijf is het 4 april 2023.  
De kruitdampen lijken binnen het CDA in Coevorden een 
beetje opgetrokken. Iedereen was wel een beetje in shock van  
de verkiezingsuitslag voor de leden van de Provinciale Staten 
gehouden op 15 maart 2023. Het jaar begon rustig en 
halverwege februari zijn we begonnen met de  
verkiezingscampagne. Meer daarover treft u aan verderop 
in dit blad. 
 
Het dagelijks bestuur heeft zich voornamelijk beziggehouden met 
het bijwonen van diverse bijeenkomsten in de provincie en de  
voorbereiding voor de Algemene Ledenvergadering van 20 maart jl. 
Tevens hebben wij hand en spandiensten verricht voor de  
campagnecommissie.  Het verslag van de Algemene 
Ledenvergadering van 20 maart 2023 treft u verderop aan. 
 
Gelukkig is ons ledental niet zo veel gedaald. Van 109 naar 105.  
En dit is voornamelijk ontstaan doordat een aantal leden ons zijn 
ontvallen. Gelukkig hebben wij ook een aantal nieuwe leden 
mogen verwelkomen. Over de opzeggingen met als reden dat men 
zich niet meer kan verenigen met de lijn van onze partij kunnen wij 
alleen maar betreuren. Wij proberen altijd met de mensen in  
gesprek te gaan en te leren hoe wij het contact met onze leden 
kunnen verbeteren. Dat lukt lang niet altijd goed. 
Bij de laatste uitslag van de verkiezingen moeten wij helaas  
constateren dat er veel kiezers zijn afgehaakt en dat moeten wij  
ons als partij stevig aantrekken. Dit is een voortdurend  
leerproces . Wij moeten het vertrouwen van onze kiezer  
herstellen en veel meer met elkaar de verbinding  gaan zoeken en 
dat vertalen in een goed beleid waarin een ieder zich gehoord voelt.   
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De uitslag van de verkiezingen voor de leden van de Provinciale  
Staten heeft tot gevolg gehad dat wij afscheid hebben moeten  
nemen van Gertjan Zuur uit Oosterhesselen. 
Hij stond op plaats 5 van de kandidatenlijst en dat leek een  
verkiesbare plaats. Helaas hebben wij maar 3 zetels kunnen  
behouden. Als wij toch weer mogen deelnemen aan het College  
van Gedeputeerde Staten dan mag Sonja Hilgenga, woonachtig  
in de gemeente Aa en Hunze, plaats nemen in de Provinciale Staten 
en staat Gertjan Zuur als eerste opvolger in de lijn. Hij heeft op  
dit moment afscheid genomen en heeft hierbij een koninklijke 
onderscheiding mogen ontvangen. Namens het CDA-Coevorden  
van harte gefeliciteerd daarmee.  
 
Bij de verkiezingen voor het Waterschap Vechtstromen hebben 
wij er een zetel bij gekregen en dat is voor Coevorden erg fijn.  
Ruud Wilting mag ons daar gaan vertegenwoordigen. Op 12 april 
2023 zal hij worden geïnstalleerd. Ruud van harte gefeliciteerd  
met jouw verkiezing en veel succes gewenst namens het  
CDA-Coevorden. 
 
In de gemeenteraad van het CDA in Coevorden hebben wij  
inmiddels een nieuw burgercommissielid in de persoon van  
Ramon Schuttenbeld uit Noord-Sleen en op 18 april a.s. kan 
daaraan toegevoegd worden Frija Klaassen uit Coevorden. 
Wij zijn erg blij met deze twee jonge en betrokken actieve leden 
binnen onze gelederen te hebben en wensen hen veel succes met 
hun werkzaamheden. 
 
Namens het CDA-bestuur van Coevorden. 
Tineke Kiers, secretaris 
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Terugblik op de verkiezingen 
 
Je stem doet er toe! 
Door Henk Jumelet 
 
De opkomst met ruim 65 % was hoger dan voorgaande 
Provinciale Statenverkiezingen en waterschapsverkiezingen. 
Positief dat kiezers hun stem hebben laten horen. Inmiddels  
kennen we de uitslag. De Boer Burger Beweging heeft gewonnen 
en ons CDA is met 3 zetels vertegenwoordigd. Namens de fractie 
dank voor de inzet in de campagne en voor ieders stem. 
Daarnaast felicitaties aan Ruud Wilting die zijn plek kan innemen 
in het Waterschap Vechtstromen. 
 
En nu verder: op 7 april bracht de verkenner mevrouw Astrid 
Nienhuis haar advies naar buiten. Zij adviseert met BBB, CDA, VVD 
en PVDA de formatiegesprekken te beginnen. Nadrukkelijk  
vermeldde de verkenner deze volgorde met de motivatie dat het 
CDA door de meeste partijen als een geschikte kandidaat wordt 
gezien voor het nieuwe college van GS. Wat mij betreft een 
compliment aan team CDA. Deze positieve duiding van onze inbreng 
kunnen we wel gebruiken in onrustige tijden in onze partij.  
 
“Ontevreden burgers doen, wat democratische burgers doen: 
en dat is hun stem laten horen”, las ik in de NRC op 17 maart jl.  
Laten wij de komende tijd goed investeren in constructieve  
samenwerking met partijen en onze inwoners. Daar zijn wij van.  
Er komen grote vraagstukken op ons af de komende periode en dan 
is het belangrijk dat je het samen wilt doen, in het politieke debat, 
voor het beste voor Drenthe. En samen met onze inwoners,  
nog meer en beter. Want we moeten stem geven aan de zorgen, 
onvrede en onrust en verbinding leggen en overbruggen.  
En werken aan perspectief. Je stem doet er toe! 
 
Met een hartelijke groet, Henk Jumelet.  
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Terugblik Provinciale Staten verkiezingen. 
Door Gertjan Zuur 
 
In de vorige aflevering vertelde ik over de 
vroege aanloop naar de verkiezingen. Dat 
schreef ik eind oktober. Inmiddels is er veel 
gebeurd. Begin 2023 is de campagne van start 
gegaan. Het zwaartepunt daarvan zat duidelijk 
in de laatste weken vóór 15 maart. Toen was 
er bijna elke middag of avond  wel een debat 
ergens in de provincie of verkiezingsbijeen-
komst op een scholengemeenschap.  
De debatten waren vaak gericht op een thema, zoals de  
leefbaarheid op het platteland (BOKD), landbouw (LTO, DAJK),  
natuur (NMF), recreatie (Recreatieschap), sport, etc. En daar waren 
bijna alle partijen, er deden er 19 mee aan de verkiezingen,  
vertegenwoordigd. En dat was dan een drukte van belang op het 
podium, waardoor het vaak wat rommelig verliep. De publieke  
belangstelling hiervoor was groot, aanhangers waren veelal in grote 
getale en hoorbaar aanwezig. Eén debat staat me nog goed bij:  
De gespreksleider vroeg of er nog mensen in de zaal waren, die nog 
niet wisten waarop ze moesten stemmen. Het antwoord kunt u  
raden: Niemand!  
Je kunt je dan ook afvragen wat de zin was van al die debatten. 
Maar goed, dat hoort er bij, zullen we maar zeggen. En je mag er 
als partij ook gewoon niet ontbreken. Het CDA was er dan ook  
altijd wel met de lijsttrekker, Henk Jumelet, of een hoog geplaatste 
kandidaat aanwezig. En zij wisten hun woordje goed te doen.  
Al viel dat soms niet mee, met al die partijen, die elkaar  
probeerden af te troeven.  
 
Tijdens de campagne was het CDA goed zichtbaar in de dorpen 
dankzij de borden van de gemeentes, banners en  
driehoeksborden. Ook in Coevorden kon je op veel plaatsen Henk 
Jumelet, Ruud Wilting en ondergetekende tegenkomen, naast de 
vertrouwde banners in het veld.  
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Daarnaast zijn we twee zaterdagen met hele mooie                       
grote groep CDA-ers, waaronder  
natuurlijk de kandidaten,  
in een groene dubbeldekker 
op stap geweest. De eerste zaterdag 
hebben we met diverse stops en 
bezoeken het oostelijk deel van de 
provincie aan gedaan, de tweede 
zaterdag doorkruisten we het  
westelijk deel. We bezochten  
diverse centra, zoals Meppel, Emmen en Klazienaveen,  
de IT Hub in Hoogeveen, (boeren)bedrijven, ondernemers,  
(vrijwilligers)organisaties, belangengroeperingen en natuurlijk  
de open dag op het Provinciehuis in Assen. De tweede zaterdag  
vertrokken we uit Coevorden (vanaf het gemeentehuis), waar we  
de dag ook weer eindigden. Als we ergens stopten, was het even 
een golf die de omgeving groen kleurde (dankzij de bus met  
posters en de mooie CDA-groene jassen). Naast de zichtbaarheid 
voor de inwoners, was er tijdens de reis ook tijd en gelegenheid 
voor goede gesprekken in de bus. Er reden ook diverse CDA-ers  
van de afdelingen mee, beide zaterdagen. Het waren daarmee  
leuke, maar ook wel inspannende zaterdagen. En we lieten van 
ons horen (soms tot vervelens toe, zo begrepen wij) via de  
sociale media.    
 
Ondanks het goede campagnegevoel deden de voorspellingen  
ons het ergste vrezen. De laatste zaterdag kwam RTV Drenthe  
zelfs met de verwachting dat het CDA slechts 1 zetel zou halen.  
Onvoorstelbaar. Ten opzichte daarvan viel de uiteindelijke  
uitslag op 15 maart nog niet eens tegen, nee, zelfs mee.  
Want we hebben 3 zetels (waarvan 1 restzetel) weten binnen te 
halen. En we zijn er allemaal van overtuigd dat we de 3e zetel te 
danken hebben aan het zogenaamde Henk-Jumelet-effect, vanwege 
de wijze waarop onze gedeputeerde zijn rol de afgelopen vier jaar 
heeft gespeeld. Deze 3 zetels worden, naast Henk, ingenomen door 
Bart van Dekken en Eline Vedder. Daarmee hebben we het als CDA 
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ten opzichte van de andere provincies, waar vaak sprake was van 
een meer dan halvering van het aantal zetels, nog niet eens zo 
slecht gedaan. En het bleek daarnaast dat bijna alle in het Drents 
parlement zittende partijen hadden verloren, soms 1, soms 2 zetels. 
Zowel de coalitie- als de oppositiepartijen. Alleen de Partij voor de 
Dieren verdubbelde haar zetelaantal. En een enkele partij wist zich 
(vaak met 1 zetel) te handhaven. Nieuwkomer in de Staten is Volt 
met één zetel. 
 
Inmiddels hebben we een goede bijeenkomst gehad met de oude 
fractie, de kandidaten, het campagneteam en een afvaardiging van 
het Drentse bestuur. Daarbij hebben we teruggeblikt op een goede 
campagne. Tevens hebben we daarbij vooruit gekeken naar het 
proces dat inmiddels is gestart en moet leiden tot een nieuwe  
coalitie. Het is duidelijk dat de grote winnaar, de Boer Burger  
Beweging, met 17 zetels(!), daarbij de leiding neemt.  
Inmiddels is er ook een verkenner (informateur) aangesteld en zijn 
de eerste gesprekken al gevoerd. Tevens is er op 29 maart een 
 duidingsdebat in de Provinciale Staten geweest, waarin alle  
partijen ingegaan zijn op de uitslag, wat dat voor hen betekent  
en hoe ze tegen de toekomst aankijken. Lijsttrekker Henk Jumelet 
heeft daarbij aangegeven dat het CDA staat voor: constructieve  
samenwerking en creatieve verbinding. De komende tijd zal  
duidelijk worden waartoe de coalitieonderhandelingen zullen 
leiden. Dan zal ook de definitieve CDA-fractie worden gevormd  
en zal ook duidelijk worden of en in hoeverre er nog andere  
kandidaten plaatsnemen in de fractie (bijv. wanneer  
Henk Jumelet weer gedeputeerde wordt) of in een commissie,  
ter ondersteuning van de fractie.  
 
Een dag vóór het duidingsdebat, op 28 maart, hebben de  
statenleden Ceciel Mentink, Siemen Vegter en ondergetekende  
afscheid genomen van de Provinciale Staten. Alle drie werden  
we toegesproken door de Commissaris van de Koning,  
mevr. Jetta Klijnsma. En als klap op de vuurpijl werden  
Siemen en ondergetekende ook nog eens koninklijk 
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onderscheiden. Dit vanwege de lange periode (meer dan 12 jaar) 
dat wij deel uitmaakten van het openbaar bestuur, beide eerst in  
de gemeenteraad (resp. Assen en Coevorden) en daarna in  
Provinciale Staten. De mooie (afscheids)woorden, de bedankjes,  
de vele felicitaties, bloemen en kado’s hebben mij (maar ook  
Siemen) verrast. Hartelijk dank daarvoor!  
 
 
Gertjan Zuur                                     
Voormalig Lid van de Provinciale Staten van Drenthe 
 
 
Terugblik op de Waterschapverkiezingen. 
Door Ruud Wilting 
 
Gelijk met de Provinciale Staten  
verkiezingen vinden ook de  
Waterschapsverkiezingen plaats.  
Waarbij de laatst genoemde enigszins op de 
achtergrond raakt staat. Na een aantal  
verkiezingen vragen meerdere personen zich 
nog steeds af wat ze moeten met deze verkiezingen. Blijkbaar is  
het waterschap nog steeds een onbekend fenomeen. Echter bij het 
waterschap liggen toch een aantal belangrijke zaken. Denk hierbij 
aan: aanvoer en het vasthouden van water in droge tijden,  
het afvoeren van teveel water en belangrijk het grondwaterstand  
op peil houden. Een niet te vergeten onderwerp is schoon water. 
Zowel van grondwater als van het oppervlakte water is een  
verantwoordelijkheid van het waterschap. 
Ook de zuivering van het rioolwater is een taak. Deze zuivering 
vindt plaats in 23 installaties verspreid over het gebied van het  
Waterschap Vechtstromen. Hieraan hangt een kostenplaatje van 
ongeveer 60 miljoen euro op jaarbasis. Nog enkele cijfers. 
Werkgebied bevat: 226.000 hectare en 800.000 inwoners.  
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Dan zijn er nog 200 gemalen, 2400 stuwen, 3700 km  watergang, 
121 vistrappen en 500 medewerkers. 
 
Tot de laatste verkiezingen had het CDA 5 zetels in het bestuur van 
het waterschap. Zoals u allen weet zijn de verkiezingen niet gegaan 
zoals wij graag hadden gewild. Bij de voorlopige uitslag 
op 16 maart kreeg het CDA 2 zetels toegewezen. Een grote 
teleurstelling, maar het was een voorlopige uitslag. Bij de  
definitieve uitslag op donderdag 23 maart bleek dat het CDA  
3 zetels kreeg, al met al een meevaller. Door deze meevaller kreeg 
het CDA Zuid Oost Drenthe, gemeenten Coevorden en deel van 
Emmen, toch een plek in het algemeen bestuur en deze mag door 
ondergetekende worden ingevuld. Het CDA heeft een goede  
campagne gevoerd. Er is hier veel tijd aan besteed door diverse 
mensen van onze afdeling,  ieder op zijn eigen manier.  
Daarvoor onze dank, bedankt voor jullie inzet. 
 

Ruud Wilting 

 

Een kijkje in de keuken bij het  
campagneteam van CDA-Coevorden. 
Door Hanneke ter Veld 

 

Begin januari kreeg ik een telefoontje van Ruud; In maart zijn de 
Provinciale Staten -/ Waterschap verkiezingen, wil je weer 
meehelpen in het campagneteam? Het is mooi dat 2 leden van  
CDA Coevorden op de kieslijst staan, dus heb ik hier positief op 
gereageerd. Het campagneteam bestond verder uit Sandra  
Katerberg, Jaap van der Linden, Ruud Wilting en Gertjan Zuur. 
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Eind januari was onze eerste bijeenkomst. Veel projecten  
waren al in gang gezet door het CDA-campagneteam van de  
Provincie. Hier konden wij onze projecten voor Gertjan en Ruud 
aanhaken. Onze eerste taak was het maken van een persoonlijke 
flyer voor Gertjan en Ruud. Het bepalen van flyer-gebieden en het 
zoeken van vrijwilligers voor het flyeren. Het bestellen van A0 pos-
ters voor de driehoeksborden, het bepalen in welke dorpen + het 
aantal driehoeksborden wat geplaatst moest worden enz. Maar ook 
op welke manier kunnen wij sociale media inzetten en een datum 
prikken wanneer en hoe onze campagne ging starten.  
In een aantal bijeenkomsten is deze campagne uiteengezet.  
Hieronder een korte beschrijving van de verschillende  
activiteiten die hebben plaatsgevonden. 

Op vrijdag 5 februari 2023 ging de campagne van start op het  
bruggetje bij Benneveld. Ruud overhandigde een spade aan Gertjan 
en Gertjan een emmer aan Ruud. (Aan het werk voor  
Drenthe = voor land en water) 
 

          
 

Ook werd er op deze dag meerdere foto’s gemaakt voor sociale 
media. Vanaf deze datum werd er elke week een foto op facebook 
geplaatst met een verwijspunt naar het verkiezingsprogramma.  
De banners met “Kies CDA” werden weer in verschillende  
weilanden geplaatst. Daarnaast is er een werkbezoek 
georganiseerd in Dalen. De CDA-fractie en leden brachten  
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een bezoek aan het projectgroep Nei Naoberschap, waar  
vrijwilligers vertelden over hun activiteiten. Hierover stond  
een artikel op de site van het Dagblad van het Noorden. 
Jaap heeft Hermien Plas-Kerperien (CDA Emmen) en Ruud  
geïnterviewd over de werkzaamheden van het Waterschap.  
Daarover heeft de Coevorder Courant een artikel geplaatst. 

Het Provinciale Campagneteam had voor het campagnevoeren  
een bustocht door de provincie georganiseerd: Tour de Jumelet.  
Ook hiervoor waren er verschillende Coevorder CDA-leden in  
touw. Bij het ontvangst in Coevorden met koffie en cake, maar  
ook in de bus reden er meerdere leden de hele dag mee.  
Een andere provinciale activiteit was dat lijsttrekker Henk  
Jumelet in gesprek ging met verschillende personen uit de  
provincie. Hier werd een filmpje van gemaakt. Zo ook met  
Sandra Katerberg over de landbouw en het platteland. 
In de laatste dagen voor de verkiezingen hebben vele  
vrijwilligers ons meegeholpen met flyeren. En stond er een  
dag voor de verkiezingen een advertentie van het waterschap  
met Hermien en Ruud in de Coevorder Courant. 

Een campagne waarin wij hebben willen laten zien waar  
Ruud en Gertjan voor staan. Namens het campagneteam  
wil ik alle vrijwilligers bedanken die, op welke manier dan ook, 
hebben mee geholpen.  

Groet, 

Hanneke ter Veld 
 
Tip: bekijk voor meer foto’s en interviews de facebooksite: 
https://www.facebook.com/CoevordenCDA 
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De provincie en het waterschap:  
belangrijke partners voor gemeenten 
Door wethouder Jeroen Huizing 
 
Stem ze weg. Die kreet kwam regelmatig voorbij in de aanloop 
naar de verkiezingen voor provinciale staten en voor het  
algemeen bestuur van het waterschap. Een belangrijke en niet  
te negeren boodschap van een deel van de kiezers. Er is onvrede, 
maar bovenal zijn er zorgen en onzekerheden bij veel mensen. 
Kan ik de energierekening straks nog betalen? Wat is het  
perspectief voor mijn agrarisch bedrijf? Waar moeten onze  
kinderen straks wonen? Mijn overtuiging is dat dat soort logische 
vragen een rol hebben gespeeld in het stemhokje. 
 
Mijn hoop en verwachting is dat er snel weer een stabiel  
provinciebestuur en waterschapsbestuur zal zijn. Een bestuur dat 
net als in de afgelopen periode samen met gemeenten en met de 
samenleving op zoek gaat naar duidelijkheid en zekerheid voor  
de toekomst. En dat helpt om onze stad en ons landelijk gebied 
nog mooier en beter te maken. Bijvoorbeeld als het gaat om de  
toekomst van het landelijk gebied en het bieden van een reëel  
toekomstperspectief voor de agrarische sector.  
 
Gemeenten, provincies en bedrijfsleven hebben de afgelopen  
jaren samengewerkt in de lobby voor de Nedersaksenlijn. De  
spoorlijn die Enschede via Hardenberg, Coevorden, Emmen en 
de Veenkoloniën met Groningen moet gaan verbinden. Een  
spoorverbinding die onze bereikbaarheid zal verbeteren, maar 
vooral ook de sociaaleconomische ontwikkeling van ons deel  
van het land fors zal stimuleren. Dat belang wordt ook in Den  
Haag steeds meer ingezien en het is van belang dat we ons er  
de komende jaren gezamenlijk voor blijven inzetten. Datzelfde 
geldt voor het mogelijk maken van personenvervoer per trein op 
het tracé Emmen-Coevorden-Rheine. CDA Coevorden heeft daar al 
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in 2010 samen met het PAC aandacht voor gevraagd en steeds meer 
seinen komen daarvoor op groen te staan. 
 
In het project Nieuw Drostendiep werken agrariërs, provincie,  
waterschap, gemeente en natuurorganisaties samen. Dit project, 
waarvoor het initiatief is genomen door de boeren zelf, is gericht  
op het maken van een goede waterhuishouding, het bieden van 
ruimte voor boeren om hun bedrijf voort te zetten en om de  
natuur en weidevogels te helpen. Een unieke samenwerking in  
Nederland, waarin we laten zien dat klimaatmaatregelen, natuur  
en de agrarische sector wel degelijk op een goede manier samen 
kunnen gaan. 
 
Een ander voorbeeld van een project waarin we als gemeente  
samenwerken met de provincie en het waterschap is de  
revitalisering van het bedrijventerrein Holwert-Midden, midden  
in de stad Coevorden. De gemeenteraad heeft besloten dat in  
dit gebied, direct grenzend aan het stationsgebied, het nieuwe 
schoolgebouw van De Nieuwe Veste in Coevorden komt. Dat  
moet een impuls geven aan het opknappen van het hele gebied. 
Binnenkort wordt in de gemeenteraad het wensbeeld voor 
Holwert-Midden behandeld. Daarin staat de richting beschreven  
die we voor ogen hebben met het gebied. Onderdeel daarvan is 
ook het weer beleefbaar maken van de vestingstructuur van  
Coevorden aan die kant van de spoorlijn. Met het nieuwe  
provinciebestuur zullen we zeker in gesprek gaan voor een  
bijdrage van de provincie aan dit omvangrijke project. 
 
Kortom, als gemeente zijn we tevreden over de goede  
samenwerking met de provincie en het waterschap van  
de afgelopen jaren. Ook de komende jaren zullen we die  
samenwerking blijven zoeken. In het belang van onze inwoners! 
 
Jeroen Huizing 
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Nieuws vanuit de fractie 
 
Samen Lokaal voor het platteland 
Door Fractievoorzitter Sandra Katerberg. 
 

 

 
In onze mooie campagne voor de gemeenteraadsverkiezingen 
lieten wij als CDA Coevorden waar we ‘Samen Lokaal’ voor  
willen gaan. Eén van de onderdelen is ‘Samen Lokaal voor een  
vitaal platteland’. Nu is mij gevraagd een bijdrage voor dit 
contactblad te leveren over dit onderwerp. De komende  
periode komt de ontwerp-omgevingsvisie van de gemeente  
Coevorden aan bod in de gemeenteraad. Dat komt goed uit!  
De komende fractievergadering bereiden we dit punt in de  
commissievergadering van 4 april voor. Ik neem jullie graag  
mee in mijn voorbereidingen op dit belangrijke agendapunt.  
Via https://raadcoevorden.bestuurlijkeinformatie.nl  is de visie  
terug te vinden. 
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Als gemeenteraad, met de CDA-fractie voorop, hebben we de  
afgelopen jaren en ook bij de start van deze raadsperiode telkens 
aangegeven dat we meer willen doen met onze kader stellende rol. 
Als we telkens keurig uitgewerkte raadsvoorstellen krijgen, dan is er 
voor de raad niet veel ruimte voor om nog eigen inbreng te geven.  
 
Op dit moment zien we dat college en ambtenaren kiezen voor 
anderen aanpakken bij belangrijke onderwerpen. Zo hebben  
we over de omgevingsvisie al een thema-avond gehad en ook  
de mogelijkheid om vragen aan ambtenaren te stellen. Na 
bespreking in de commissie kan het college het ontwerp  
aanpassen waarna het document ter inzage komt voor alle  
inwoners. Hier wordt ook een korte film bij gepresenteerd.  
Al met al een vooruitstrevende manier om dit belangrijke  
onderwerp goed onder de aandacht te brengen van de  
Coevordenaren en hun volksvertegenwoordigers in de  
gemeenteraad.  
 
De omgevingsvisie is een visie op de leefomgeving in 
onze gemeente. De visie wordt nader uitgewerkt in  
gebiedskompassen. De gemeente is daarbij in vijf                            
verschillende gebieden opgedeeld.  
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Gebied 1: Het reusachtige noorden 
Gebied 2: Centrum van de Boermarken 
Gebied 3: Lange lijnen in het westen 
Gebied 4: Het grootste oosten 
Gebied 5: Regiostad - Beleefstad 

                             

Waar de visie een periode van dertig jaar beslaat, worden in de  
gebiedskompassen de plannen voor de komende tien jaar verder 
concreet gemaakt. Het is interessant om deze gebiedskompassen 
door te nemen. Een ieder zal het kompas van zijn/haar eigen  
woonomgeving met grotere interesse doornemen.  

De plannen in de visie komen op mij als logisch over, maar er  
zijn ook nog wel kanttekeningen te plaatsen. Veel grond is van 
boeren en als één ding de afgelopen tijd duidelijk is geworden, 
dan is het dat er van onderop samengewerkt moet worden om  
veranderingen te kunnen bewerkstelligen.  
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Er is in het proces om te komen tot de visie overleg geweest  
met jongeren, Verenigingen van Dorpsbelangen en er zijn  
thema-avonden en een enquête voor inwoners gehouden.  
Ook is er overleg geweest met ketenpartners, waaronder de  
afdeling van LTO-Noord in onze gemeente.  

In de omgevingsvisie wordt de samenleving uitgenodigd om  
plannen te maken die een bijdrage kunnen leveren aan de  
verdere bloei van het gebied. De gemeente ziet het als haar  
rol om mensen, dorpen en wijken met ideeën te ondersteunen,  
bij elkaar te brengen en zo te leren van elkaar. Wij zullen als  
CDA-fractie goed nagaan hoe dat er in de praktijk uit zal komen  
te zien. Ook zullen we goed navragen wat de status van deze  
omgevingsvisie is. Als we één ding niet willen dan is het dat er  
onnodig opnieuw kaartjes en plannen gepresenteerd worden.  
 
Het is de moeite waard om de omgevingsvisie op internet op  
te zoeken en er eens doorheen te bladeren! 
 
 
Met een vriendelijke groet,  
 
Sandra Katerberg 
Fractievoorzitter CDA Coevorden 
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Afvalwaterinjectie NAM 
Door Eddy Heeling 

De NAM heeft het voornemen om de olieproductie in Zuid- Oost 
Drenthe weer op te starten. Om dit mogelijk te maken moet de olie 
eerst dunner gemaakt worden met stoom. Tevens worden er wat 
chemicaliën gebruikt om giftige gassen te binden en roestvorming in 
de buizen tegen te gaan.  
Wat uiteindelijk wordt opgepompt is een mengsel van heel veel 
zout water, olie en dus de toegevoegde chemicaliën. De olie wordt 
eruit gehaald en wat overblijft is het afvalwater dat veelvuldig in het 
nieuws is geweest. Zuivering daarvan is technisch waarschijnlijk 
mogelijk maar er kleven een aantal nadelen aan zoals het creëren 
van een enorme zoutberg waar geen bestemming voor is. Daarom 
kiest de NAM ervoor om het afvalwater op grote diepte in lege  
gasvelden te injecteren.  
De vergunning daarvoor wordt ingediend bij het ministerie van 
Economische Zaken. Staatstoezicht op de Mijnen ziet toe op de  
veiligheid. De gemeenten Emmen en Coevorden zijn daarin geen 
partij. Dat neemt niet weg dat de activiteiten op grondgebied van 
voornoemde gemeenten plaatsvinden. Jarenlang heeft Zuid Oost 
Drenthe in economische  en maatschappelijke zin geprofiteerd van 
de aanwezigheid van de NAM. De CDA fractie ziet ook zeker het 
belang daarvan in.  
Er zijn veel zorgen bij inwoners. Zij vragen zich af of deze  
afvalwaterinjectie veilig kan verlopen. De gemeenteraad heeft haar  
volks vertegenwoordigende rol gepakt en het College gevraagd deze 
zorgen over te brengen naar staatssecretaris Vijlbrief. We hebben 
erop aangedrongen goede en geborgde afspraken te maken met de 
NAM en ook laten weten dat we het belangrijk vinden dat de regio 
meedeelt in de winst.  

Eddy Heeling 
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Samen lokaal voor toerisme 
Door Jacqueline Streutker 
 

Samen lokaal voor toerisme  
 
Wij als fractie van het CDA en de andere raadsleden in de raad  
behandelen vele vraagstukken, moties en  raadsvoorstellen.  
Ik zelf heb dit nu een jaar mogen ervaren.  
Dit keer schrijf ik iets over onze mooie gemeente voor de  
ontspanning. Belangrijk om ook te ontspannen in deze tijd  
van grote vraagstukken en maatschappelijke problemen. 
Ontspanning is goed. Vandaar deze bijdrage over toerisme.  
Toerisme en recreatie is  belangrijk voor de gemeente  
Coevorden. Het is dan ook mooi om te zien dat het op dit  
gebied erg goed gaat! Het aantal toeristische overnachtingen  
in onze gemeente is al jaren het hoogst van heel Drenthe, een  
gegeven om trots op te zijn. Toerisme moet in goede balans zijn  
met de wensen van onze inwoners en met de natuurlijke omgeving. 
Stichting ToReCo werkt samen met de gemeente Coevorden aan  
de uitvoering van de vernieuwde vrijetijdsnota.  
Door de hele gemeente is een lange afstandswandelpad  
uitgezet van meer dan 200 kilometer. Elk dorp binnen onze 
gemeente heeft een eigen deel van de wandelroute gemaakt.  
De route begint waar in het vorige dorp de route is geëindigd.  
Er is veel contact geweest tussen de dorpen onderling.  
Centraal in de routes staat cultuur en is het thema “verbonden in 
verhalen”. Het is zeker de moeite waard om deze routes eens te 
wandelen.     
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In februari zijn wij met de fractie en andere  
raadsleden naar de kerk in Zweeloo geweest,  
hier kregen we uitleg over het van Gogh jaar 
en de activiteiten die daar bij georganiseerd  
worden. Een leuke bijeenkomst op een mooie  
locatie. Ontdek en beleef de gemeente  
Coevorden.   
 
Ik heb nu alleen de wandelroute uitgelicht, maar er zijn ook mooie 
fietsroutes. Waarschijnlijk schrijf ik voor u niks nieuws en heeft 
iedereen onze mooie gemeente op de fiets en wandelend al lang 
ontdekt. Maar er is meer te doen en te ontdekken. Het is de moeite 
waard om de site van ToReCo eens te bezoeken.  
 
Visie op toerisme: Blik op de toekomst met oog voor het  
verleden. 
 
Samen lokaal voor toerisme 
 
Jacqueline Streutker Lanjouw  
(raadslid CDA Coevorden) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 26 

Mijn lessen uit de verkiezingen 
Door Jaap van der Linden  
  
Welke lessen kunnen we trekken uit de historische  
verkiezingen van 15 maart? We moeten natuurlijk afwachten of  
BBB deze grote overwinning aan kan. Zoveel onervaren mensen  
die opeens zoveel verantwoordelijkheid moeten  
dragen. Dat vraagt iedereen zich nu af, met leedvermaak of met 
zorg: want, nu de kiezers opnieuw uit ontevredenheid zo’n  
duidelijk signaal hebben afgegeven en er wordt weer niets  
meegedaan, welke kant gaan we dan op met ons land?  
Maar laten we nu eens niet naar BBB kijken, maar naar  
onszelf. Ik trek de volgende lessen uit deze politieke  
aardverschuiving: 
 

1. Ik krijg van de CDA-top de laatste jaren de indruk dat zij  
electoraal iedere keer toch steeds naar rechts kijken. De  
extreem rechtse partijen hebben daar al meerdere malen 
grote electorale winst weten te behalen. Maar nu blijkt dat 
electorale winst niet alleen rechts van het midden te halen 
is. Alle partijen hebben verloren aan BBB. Caroline van der 
Plas heeft niet alleen rechtse standpunten. Op sociaal  
gebied zegt zij meer links te staan. Als het landelijke CDA  
die hang naar rechts nu eens los durfde te laten! Wij zijn  
een middenpartij.  
 

2. Het geheim van BBB ligt vooral in de authentieke opstelling 
van Caroline van der Plas. Die authenticiteit blijkt ook uit de 
duidelijke posities die zij hebben ingenomen. Dáár kan het 
CDA van leren. Natuurlijk is die duidelijkheid bij BBB nog  
negatief getoonzet: niet de stikstofwet, niet de 
spreidingswet, zoals die er liggen. Wat dan wel?  
Dat zal moeten blijken. Maar kiezers willen duidelijkheid.  
Zij nemen geen genoegen meer met een geruststelling:  
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wij zijn een ervaren bestuurderspartij, bij ons komt het wel 
goed. De kiezer wil weten wát er dan goed komt, en hóe? 
Want met de slachtoffers van de Toeslagenaffaire is het na 
jaren níet goed gekomen. Met de Groningers is het na jaren 
níet goed gekomen. Voor de boeren is het na jaren van  
onzekerheid nog steeds níet goed gekomen. Met de natuur 
ook niet! Regeringen achtereen leveren niet. Daar zit mijn  
grootste grief en waarschijnlijk de grief van vele anderen.  
Er wordt te weinig gewerkt aan oplossingen. De politiek  
levert nauwelijks in Den Haag. Je hoort wel veel over  
partijen. Die het niet eens worden met elkaar, dus worden 
de problemen opgeschoven. Die elkaar de schuld geven,  
dus er worden geen problemen opgelost. Onze partij doet 
daar ook aan mee. Onze coalitiegenoot D66 moet het direct 
na de verkiezingen ontgelden. Zij zouden de meeste reclame 
gemaakt hebben voor BBB. Dat schijnt bij vele CDA-ers  
te landen. Niet bij mij. Ik vind het onzalige gedachten.  
Wij zijn een middenpartij. Wij moeten niet een valse  
tegenstelling opriepen tussen links en rechts. Laat dat  
maar aan Rutte over. Die overigens in zijn vuistje lacht  
als de coalitiegenoten elkaar de schuld geven. En hem 
niet…! Maar de partijen in het midden moeten überhaupt  
elkaar niet in de haren vliegen. Zij moeten met elkaar de 
problemen aanpakken en oplossingen zoeken. Zeker als zij  
in het kabinet de macht hebben om dat te doen! Geruzie is 
een luxe die regeringspartijen zich niet kunnen veroorloven. 
Geruzie staat oplossingen in de weg.  

3. Nog een ding dat mij bevalt bij BBB: zij zijn bereid te praten. 
Zij willen meewerken aan oplossingen. Binnen het  
waterschap Vechtstromen lijkt BBB een coalitie te willen 
vormen met Water Natuurlijk. Twee fracties met op diverse 
punten tegengestelde punten. Uitersten van elkaar, zou je 
zeggen, maar ze lijken te gaan praten.  
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Het CDA heeft dat bij de kabinetsformatie niet gedurfd. Het 
CDA opperde als eerste om PvdA en Groen Links samen uit 
te sluiten van deelname aan het kabinet. Durven praten met 
mensen die andere ideeën hebben dan jij, maar wel willen 
bijdragen aan oplossingen van grote problemen waar we als 
land voorstaan, daar gaat het om. Dan pas komt het goed 
met Nederland, als je samen praten wilt. Als je maar naar  
elkaar luisteren wilt. Als je niet praat over verbinden, maar 
werkelijk gaat verbinden. Niet om er als partij beter uit te 
komen, maar om de problemen op te lossen waar Neder-
land voor staat. BBB lijkt daarvoor open te staan. Ik hoop  
dat hun dat lukt. Teveel kiezers hebben aangegeven, dat     
zij de partijen die alleen maar praten en niet leveren, zat 
zijn. Daarom hoop ik dat mijn partij het aandurft: het open 
gesprek met iedere partij die zegt te willen praten. Dat mijn 
partij vanuit haar sterk gedachtengoed mee gaat werken, 
niet om zelf weer groot te worden, maar om de kinderen 
van de ouders in de Toeslagenaffaire recht te doen, de    
ereschuld aan de Groningers in te lossen, de boeren        
duidelijkheid te geven vanaf 1 juli, de natuur te hulp te 
schieten, de temperatuurstijging op 1,5 graden te houden.  
 

We zijn met zoveel dingen al te laat. De kiezers steunen  
alleen nog maar partijen die met duidelijke oplossingen 
komen en bereid zijn samen te werken met álle partijen,  
die de problemen van ons land willen aanpakken om ze op  
te lossen. Dat zijn de lessen die ik trek uit de laatste verkiezingen.  

Jaap van der Linden, actief CDA-lid in Drenthe 
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* Tijdens de Algemene ledenvergadering is er een openbrief  
   door Jaap van der Linden uitgedeeld. Deze brief is als bijlage hieronder  
   toegevoegd.  
 
De redactie 
 
Openbrief aan de voorzitter van CDA Drenthe Robert 
Kleine 
 
Beste Robert, 
 
Morgen, 21 maart 2023, komt de verenigingsraad bijeen. 
Jij gaat daar als voorzitter van CDA Drenthe mede de reactie van  
het CDA bepalen op de zege van BBB. In deze brief geef ik je een 
duidelijk signaal mee vanuit Drenthe, zodat je weet wat er aan de 
basis ook leeft.  
 
Het valt mij op dat steeds individuele burgers slachtoffer  
worden van het overheidsbeleid: 

o Duizenden ouders, vaak moeders, werden slachtoffer  
van de toeslagenaffaire, inclusief kinderen die,  
hoe langer het duurt, blijvend van hun ouders  
vervreemden. 

o Duizenden Groningers zijn slachtoffer geworden van een 
overheid die om financiële redenen en vanwege het belang 
van ‘de olies’ de ogen dichtkneep voor wat individuele 
burgers inclusief jongeren thuis meemaken. 

o Een derde groep individuen is nu bezig het slachtoffer te 
worden van een niet leverende overheid: boeren worden in 
tergende onzekerheid gehouden over hun perspectieven. 
Weer neemt de spanning in gezinnen toe door een niet  
leverende overheid.  

Gewone mensen worden wel getroffen, corporatieve  
grootheden als Schiphol en grote lobbyende bedrijven,                    
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als ‘de olies’, de auto-industrie, Tatasteel worden ontzien. De  
economie moet draaien, maar als alleen gewone mensen de  
dupe worden van crises is er sprake van ongekend onrecht, van  
systeemfalen, van institutionele discriminatie.  
Dat pikken gewone mensen niet langer. Wat is ons antwoord?  
Wopke Hoekstra schiet tekort als CDA-leider. Dat is hem  
nauwelijks kwalijk te nemen. Hij weet dat hij een kundig  
bestuurder, maar geen politicus is. Het partijbestuur oefende grote 
druk op hem uit om toch partijleider te worden: hij zou Rutte rechts 
inhalen en verslaan …   
Partijbestuur, maak je los uit de magische ban van Rutte.  
Distantieer je van rechts. Daar heeft het CDA niets te halen.  
Dat is nu wel duidelijk.  
 
CDA, word na jaren weer jezelf. Het CDA is een middenpartij: 

• Rentmeesterschap verbindt ons met de ChristenUnie,  
Groen Links, Partij van de Dieren. 

• Solidariteit verbindt ons met de PvdA, de SP 
• Gespreide verantwoordelijkheid verbindt ons met D66,  

Volt, de VVD 
• Publieke gerechtigheid bindt ons aan de Rechten van de 

Mens. 

CDA, begin opnieuw. Al heb je veel boter op je hoofd.  
Ga zij aan zij naast alle mensen staan die slachtoffer zijn  
geworden van ongekend onrecht, systeemfalen en 
institutionele discriminatie.  
Ga praten met alle partijen en met alle mensen die werkelijke 
oplossingen zoeken voor de crises in ons land.  
Partijbestuur, doe wat je zegt te willen doen. Ga vanaf nu  
VERBINDEN.  
 
Sterkte morgen, Robert, in de verenigingsraad. 
Jaap van der Linden, actief CDA-lid in Drenthe 
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Verslag van Algemene  
Ledenvergadering  
van het CDA Coevorden 
van maandag 20 maart 2023 
 
 
Plaats:         Rest. Zalencentrum Wielens  
                     in Noord-Sleen  
Aanwezig:  19 aanwezig,  
                    1 lid heeft zich afgemeld. 
 

1. Opening 

De voorzitter, Ruud Wilting, opent de vergadering met het 
lezen van een gedeelte uit de bundel ‘Menslief ik hou van 
jou’ van Phil Bosman met als titel “Babel” en heet daarna  
iedereen van harte welkom. Deze avond staat voornamelijk 
in het teken van de uitslag van de verkiezingen voor de  
leden van de Provinciale Statenverkiezingen en het  
waterschap Vechtstromen.   

 
2. Vaststellen agenda voor deze avond. 

De agenda wordt conform vastgesteld. 
a. Vaststellen verslag van de algemene  

ledenvergadering van 26 oktober en 7 november 2022. 
Tekstueel wordt opgemerkt bij punt 4:  
“Toespraak Henk Jumelt” gewijzigd dient te worden in 
“Toespraak Henk Jumelet”. Na deze opmerking wordt 
het verslag goedgekeurd en onder  
dankzegging aan de notulist vastgesteld. 
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3 Ingekomen Stukken /Mededelingen   

Brief van Jaap van der Linden waarin hij zijn  
bezorgdheid uitspreekt over de desastreuse uitslag  
van de verkiezingen gericht aan de voorzitter van het  
provinciaal CDA-bestuur in Drenthe t.w. Robert Kleine. 
 

4 Evaluatie verkiezingen Provinciale Staten 2023-2027. 

Allereerst het stemmen zelf. De telling van de  
verkiezingen voor de Provinciale Staten ging prima. 
 Alleen bij de telling van de stemmen voor de  
waterschappen duurde het erg lang. Dat lag  
voornamelijk bij die gemeenten waarbij meer dan  
1 waterschapbestuur gekozen moest worden.  
Er waren gemeenten bij waarbij de vrijwilligers pas  
rond 2 à 3 uur s ’nachts klaar waren. Dat is veel te laat  
en het veroorzaakt ook fouten. Er wordt daarom 
aangedrongen om via een brief een pleidooi te  
houden voor het terugkeren van het digitaal stemmen.  
Het blijkt dat het ook steeds moeilijker worden om  
vrijwilligers voor het stembureau te krijgen.  
Het bestuur zal dit meenemen naar haar volgende 
bestuursvergadering. 
 
Alle aanwezigen zijn geschrokken van de uitslag voor  
het CDA. Wij zijn gezakt van 5 zetels naar 3 (inclusief de 
restzetel). Wij hebben 5,9% van de stemmen gekregen en 
zijn daarmee de 4e partij geworden. Dat waren we in 2019 
ook, maar toen was FvD de grootste partij met 6 zetels.  
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De BBB die voor het eerst meedeed aan de  
verkiezingen voor de PS en de Waterschappen heeft in 
het hele land ruimschoots de verkiezingen gewonnen. In 
Drenthe hebben ze 34% van de stemmen gekregen, dat zijn 
17 zetels. De PvdA heeft 9,4 % van de stemmen gekregen.  
Zij is de 2e partij in Drenthe en daarmee heeft ze 2 zetels 
verloren ten opzichte van 2019 waar ze 6 zetels hadden.  
De VVD 7,7% van de stemmen. Ze had 6 zetels en verliest er 
2 dus nu 4. Zie voor een compleet overzicht de bijlage bij dit 
verslag. 
De brief die Jaap van der Linden heeft gestuurd,  
wordt besproken en eenieder krijgt de gelegenheid om  
te zeggen wat hij wil zeggen.  
Voorafgaande aan deze vergadering is het provinciaal  
bestuur van Drenthe bijeen in een digitale vergadering  
om onze voorzitter Robert Kleine als vertegenwoordiger van 
het CDA-Drenthe in de verenigingsraad die op dinsdag 21  
maart 2023 bijeen gaat komen te voorzien van input over  
de gevoelens die er leven in de diverse afdelingen.  
Gertjan Zuur woont deze bijeenkomst namens  
Coevorden bij. Hij zal ons daarna bijpraten.  
Conclusie van deze vergadering is: Goed gesprek.  
Wij volgen de ontwikkelingen rondom de positie van  
Wopke Hoekstra op de voet. Het besluit om uit het 
kabinet te stappen en aan te dringen op het aftreden van 
Wopke Hoekstra als partijleider wordt niet door  
iedereen gedeeld en wordt op dit moment als te vroeg  
gezien. De oplossing van de stikstofcrisis en het 
stopzetten van de woningbouw duurt daarom alleen  
maar langer, zodat het op dit moment niets oplost. 
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Op 3 april is er een vervolgbijeenkomst voor de 
Verenigingsraad. Tevens wachten wij met  
belangstelling de collegevorming af. 
Wij hebben een goede kandidaat gedeputeerde in  
de persoon van Henk Jumelet en hij heeft een brede  
ervaring en kennis die ons en het gehele college van pas  
kan komen. 
 

5 Waterschapsverkiezingen. 
 
De definitieve uitslag wordt pas 23 maart 2023 bekend.  
Het CDA had 5 zetels waarvan 1 restzetel. Nu heeft ze zoals 
het nu lijkt 39400 stemmen gekregen. Ook hier is de BBB de 
grote winnaar. De definitieve uitslag zal ook bij dit verslag 
worden gevoegd als bijlage. 
 
Op 28 maart 2023 is het afscheid van de zittende leden van 
de provinciale staten. Helaas valt Gertjan Zuur die op plek 5 
staat net buiten de boot en van hem zal dus afscheid  
genomen worden. Gerard Weitkamp en Ruud Wilting zullen 
namens Coevorden aanwezig zijn bij het afscheid in het  
Provinciehuis. Op 29 maart zal de installatie van de  
nieuwgekozen  leden zijn. Zoals het nu lijkt zal er niemand 
van ons daarbij aanwezig zijn. Op 29 maart zal ook de  
installatie plaats vinden van de leden van het waterschap  
Vechtstromen. Deze zal worden gehouden in Almelo.  
Zoals het nu lijkt zal Helma Morskieft ons  
vertegenwoordigen als Ruud Wilting gekozen is. 
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6 Evaluatie Campagne. 

 
Hanneke ter Veld en Jaap van der Linden doen in het  
kort verslag van alle activiteiten die er geweest zijn.  
Deze is goed verlopen en wij zijn goed zichtbaar  
geweest. Zowel in de krant als fysiek in de provincie en 
gemeente. Waren bij vele debatten aanwezig en ook op  
sociale media goed zichtbaar. Conclusie je kunt nog zo goed 
campagne voeren, maar dat wil niet zeggen dat de uitslag 
daardoor positief beïnvloed wordt. 
  
7. Financiën 

De penningmeester complimenteert de 
campagnecommissie dat ze netjes binnen de  
begroting zijn gebleven. 
 
8. Informatie vanuit de Gemeenteraad –                          

Sandra Katerberg 

22 Maart 2023 is er gemeenteraadsvergadering  
waarin er een nieuwe wethouder zal worden  
gekozen namens de BBC2014. De heer Erik 
Holties wordt voorgedragen en zal dan 
benoemd worden als opvolger van Bea 
Meppelink op die vorige maand is opgestapt  
om persoonlijke redenen. Daarna neemt ze ons  
mee aan de hand van de onderwerpen die er op de 
agenda staan. 
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*Besluit nieuwbouw scholen en MFC Schoonoord. 
Voorstel om eerst de scholen incl.  
kinderopvanglocatie en MFC te bouwen en  
daarna een nieuwe sporthal met bijbehorende  
accommodatie. 
*Zonneroute A-37. Wordt waarschijnlijk  
doorgeschoven. 
*Plannen van de NAM met betrekking tot de  
afvalwaterinjectieplannen in de bodem door  
het opstarten van de oliewinning in Schoonebeek.  
In de commissievergadering waren er een aantal  
bezorgde burgers die hebben ingesproken. Er zal  
een gezamenlijke motie van alle zes partijen in de 
raad worden aangenomen waarin uitgesproken zal 
worden dat Coevorden wil meeprofiteren van de 
mogelijke miljoenen euro’s opbrengst van de olie.  
Ze eisen 20 procent.   
 

9. Rondvraag 

Henk Huizing vraagt aandacht voor de vergunningen  
die er nodig zijn voor de Paasvuren. Deze zijn veel te  
ingewikkeld. De paasvuren die aangestoken worden  
op de vaste bekende plaatsen van voor 1994 zullen  
probleemloos kunnen worden aangestoken.  
Bij de nieuwe aanvragen moet er een uitgebreide 
stikstofberekening ingevuld worden en dat is bijna niet 
te doen voor de organisaties. Er is wel toegezegd dat de 
gemeentes hierbij zullen ondersteunen. 
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Helma Morskieft heeft Margreet Wegdam van  
Borger – Odoorn gesproken en deze heeft aangegeven 
dat het erg moeilijk is om mensen voor het bestuur  
te vinden. Daarom hebben ze ook niet aangehaakt bij de 
gezamenlijke vergadering met Emmen en  
Coevorden. Het bestuur neemt deze opmerking mee 
naar de volgende vergadering. 
Henk Oortman vraagt aandacht voor de toekomst van de 
kerken (o.a. gebouwen) van de Katholieke Kerk.  
 

10. Sluiting  

Om 22.10 uur sluit de voorzitter de vergadering en bedankt 
de aanwezigen voor de wijze waarop iedereen zijn zorgen 
rondom de toekomst en de perikelen binnen onze partij 
heeft geuit en wenst eenieder wel thuis. 
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Uitslag van de verkiezingen 2023 in schema 
 

Provinciale Staten   Waterschap Vechtstromen  
       

Partij Zetels %  Partij Zetels % 
BBB 17 34%  BBB 9 34% 
PvdA 4 9,40%  Water Natuurlijk 7 26% 
VVD 4 7,70%  CDA 3 11% 
CDA 3 5,90%  VVD 2 8% 
GroenLinks 2 5,60%  AWP 1 5% 
PVV 2 5,10%  CU 1 5% 
CU 2 4,90%  BVNL 0 4% 
SP 2 4,80%  50 plus 0 3% 
PvdD 2 4,20%  SPG 0 3% 
D66 1 3,80%  Ouderenpartij 0 1% 
FvD 1 3,00%     
Volt 1 2,90%     
SLD 1 2,80%     
JA21 1 2,50%     
50PLUS 0 1,30%     
BVNL 0 1,20%     
SGP 0 1,00%     
Alliantie 0 0,30%     
Jezus leeft 0 0,10%     
Overige 0 0,00%     

 
 
 
 
 
 
 
   





CDA gemeenteraadsfractie  
Sandra Katerberg-Loman (Fractievoorzitter) 
Diphoorn 11, 7842 TA Diphoorn 
Telefoon 06-1045 4642 
E mail: skaterberg@raadcoevorden.nl 

 Eddy Heeling (Raadslid) 
Schaapstreek 48, 7841 BS Sleen. 
Telefoon 0591-362383  
E-mail: eheeling@raadcoevorden.nl

Jacqueline Streutker (Raadslid) 
Vlieghuis Europaweg 42, 7742 PR Coevorden 
Telefoon 0524-221083 
E-mail: j.streutker@raadcoevorden.nl

Ramon Schuttenbeld (Burgercommissielid) 
Zweeloërstraat 20, 7846 TG Noord-Sleen 
Telefoon 06-21638239 
E-mail: ramon_schuttenbeld@hotmail.com

Frija Klaassen (Burgercommissielid) 
Sallandsestraat 25c 
7741 HM Coevorden 
E-mail: frijaklaassen@outlook.com

Jeroen Huizing (Wethouder) 
Oldengaerde 45b, 7841 GB Sleen 
Telefoon 0591-362678 
 E-mail: j.huizing@coevorden.nl

Wilma Visser (Fractieondersteuner) 
Brinkmaten 24, 7854 TK Aalden 
E-mail: wvisser@raadcoevorden.nl

Website:  htpp//www.cda.nl/drente/coevorden (Karin Heeling-Uenk) 
Facebook: CDACoevorden@CDACOEVORDEN (Sandra Katerberg-Loman) 
Instagram: cdacoevorden
Twitter:  CDACoevorden@CDACOEVORDEN (CDA-Fractie) 

Van de redactie 
Het volgende ledencontactblad verschijnt in november 2023 
Kopij inleveren voor 22 oktober 2023 bij de redactie.  


